
Zápis č. 11/17‐20(212) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 19. června 2018, 14:30 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH 

 
Přítomni:  Diviš, Flegr, Hároniková, Komendová, Krajčovič, Obruča, Opravil, Palovčík, 

Pilátová, Pořízka, Sedláček, Šintajová. 
Omluveni:    Kalina, Szotkowski, Šimončičová. 
Hosté:     Hladík, Pekař, Repková, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Výroční zpráva FCH VUT v Brně 2017 
3. Zpráva o hospodaření FCH VUT v Brně v roce 2017 
4. Návrh rozpočtu FCH VUT v Brně na rok 2018 
5. Různé 
 
 
AD 1)  
Předseda  AS  FCH  VUT  přivítal  přítomné  a  zahájil  zasedání.  Následně  navrhl  změnu 
v programu, a to tak, aby byl přidán bod: projednání návrhu tří směrnic pro přijímací řízení, a 
to  v bakalářských,  navazujících  magisterských  a  doktorských  studijních  programech  pro 
akademický rok 2019/2020. Dokumenty byly předloženy v souladu s čl. 5 JŘ AS FCH VUT.  
Nikdo neměl připomínky, proběhlo tedy hlasování. 
Hlasování: 
  Pro:     12 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Do  programu  dnešního  jednání  AS  FCH  VUT  v Brně  bude  zařazen  bod  5:    „Projednání 
návrhu  směrnic pro přijímací  řízení v bakalářských, navazujících a doktorských  studijních 
programech pro akademický rok 2019/2020“.   
Bod „Různé“ bude projednáván pod pořadovým číslem 6. 
 
Zápis z minulého zasedání AS FCH mají všichni k dispozici a nejsou dodatečné připomínky. 
 
AD 2)  
Předseda  AS  FCH  VUT  v  Brně  předal  slovo  děkanovi  fakulty,  aby  stručně  dokument 
představil.  Děkan  konstatoval,  že  výroční  zpráva  je  společným  dílem  vedení  fakulty  a  po 
formální stránce není příliš odlišná od předchozí zprávy. Tam, kde  jsou změny ve struktuře 
VZ, je to z důvodu sjednocení struktury uvedeného dokumentu v rámci VUT.  
Předseda AS FCH otevřel diskuzi. 
Dr. Pilátová: 

 Za ÚCHM nejsou některé údaje aktualizované. Reaguje děkan: Bude požádán ředitel, 
aby dodal aktuální informace. 

 Byly nalezeny některé typografické nepřesnosti ‐ seznam bude zaslán předsedovi AS 
FCH. 

K dokumentu nebyly další připomínky; dokument „Výroční zpráva FCH VUT v Brně 2017“ 
byl projednán. 
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AD 3)  
Předseda AS FCH VUT v Brně požádal vedení, aby byl dokument představen.  
Tajemník FCH: Dokument  je předkládán ve  stejném  formátu  jako  loni. Textovou  část  tvoří 
komentář  k části  tabulkové  s tím,  že  komentář  celofakultních  nákladů  je  zpracován 
podrobněji. 
Dále bylo slovo předáno předsedovi EK AS FCH VUT v Brně, dr. Sedláčkovi, aby seznámil členy 
AS FCH se stanoviskem EK.  
Dr.  Sedláček:  EK AS  FCH  se  sešla  2x  ‐  k uvedenému  dokumentu  neměla  připomínky.  Bylo 
vyžádáno  předložení  podrobnějšího  rozboru  nákladů  za  16900.  Ani  k této  části  nebyly 
připomínky. 
Následně byla otevřena diskuze. 
Dr.  Pilátová  ‐  opět  předá  seznam  nalezených  typografických  nepřesností  prostřednictvím 
předsedy AS FCH. 
K dokumentu nebyly další připomínky; dokument „Zpráva o hospodaření FCH VUT v Brně 
v roce 2017“ byl projednán. 
 
AD 4)  
Předseda  AS  FCH  VUT  v  Brně  předal  slovo  děkanovi  fakulty,  aby  seznámil  členy  AS  se 
základními principy rozpočtu FCH pro rok 2018.  
Děkan informoval o základních aspektech rozpočtu, kdy došlo k navýšení na příjmové stránce 
o cca 15 mil. Kč. Lze konstatovat, že rozpočet FCH umožňuje pokrýt všechny potřeby fakulty. 
Mandatorní  náklady  ústavů  již  obsahují  plánované  navýšení  tarifních  mezd  o  15%  od 
července.  Jako  kompenzace  nízkých  platů  kmenových  pracovníků  fakulty  je  navržena 
odměna formou tzv. 13. a 14. platu, vždy ve výši tarifu a osobního ohodnocení vyplácených 
na  daném  ústavu  z příspěvku,  případně  IP.  Proto  je  tato  položka  zapracována  do 
mandatorních nákladů.  
Dále informoval předseda EK AS FCH, dr. Sedláček o jednáních EK:  

 Jak  již  bylo  řečeno,  EK  se  sešla  2x  a  návrh  rozpočtu  byl  detailně  konzultován  a 
zvažovány  různé  varianty.  Členové  EK navrhli,  aby odměny  formou  13.  a  14. platu 
byly  kompenzovány  i  na  CMV.  Jako  nejvhodnější  forma  se  jeví  řešení,  aby  byly 
mandatorní  náklady  CMV  navýšeny  o  1,3  mil.  Kč  jako  motivační  část  osobních 
nákladů.  
Děkan  informoval, že uvedené prostředky  lze získat ponížením prostředků na rozvoj 
ústavů  a  kompenzací  z rezervy  na  projektovou  činnost  (proporcionálně  cca  50% 
z každé části). Tento návrh bude projednán s řediteli ústavů. 

 V tabulce 9 byla nalezena chyba ‐ chybějící součtový vzorec ‐ bude opraveno. 
Předseda AS FCH otevřel diskuzi k tomuto bodu. 
Dr. Opravil: 
Je důležité  si uvědomit,  že CMV nemá  žádné  studenty  a  je  zde  vedena  většina projektů  ‐ 
proto  odvádí  vysoké  režie  na  rektorát  ‐  tímto  mohou  být  údaje  uvedené  v tabulkách 
zkreslené. 
Reaguje děkan: Toto bude  jedna  ze  zásadních otázek při  tvorbě pravidel  rozpočtu pro  rok 
2019. 
 
Dr. Pilátová:  
Na listu č. 11 je uveden rok 2016 místo roku 2017. ‐ Bude opraveno. 
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K dokumentu nebyly další připomínky; dokument „Návrh rozpočtu FCH VUT v Brně na rok 
2018“ byl projednán. 
AD 5)  
Úvodem  projednávání  tohoto  bodu  opět  předseda AS  FCH  požádal  děkana  o  představení 
dokumentů. 
Děkan  nejdříve  seznámil  členy  AS  se  způsobem,  jak  byly  stanoveny  počty  přijímaných 
studentů. V této souvislosti zmínil nejdůležitější skutečnosti: 

 O  počtech  studentů  přijímaných  na  jednotlivé  obory  jednala  Rada  studijních 
programů letos v březnu.  Členové se shodli na tom, že počty přijímaných studentů by 
měly být zachovány na úrovni letošního roku.   

 V rámci přijímacího řízení jsou ve směrnicích uváděny počty přijatých studentů, které 
významně převyšují počet studentů, kteří na jednotlivých oborech reálně v 1. ročníku 
studují.  Důvodem  je,  že  pouze  ½  přijatých  studentů  nastoupí  do  studia.  Proto  je 
potřeba přijmout cca 2x více studentů, než kolik je kapacita studijního programu. 

 Byla  zvažována  i  otázka  proporcionality  mezi  obory  ‐  z prezentovaných  anket 
vyplynulo, že studenti by dali přednost jiné škole, ne jinému oboru na FCH. 

 Rovněž  byla  projednávána  možnost  zvýšení  náročnosti  přijetí,  ale  po  provedené 
analýze  (FIT  ‐ neexistuje korelace mezi úspěšností na SŠ a VŠ a skutečnost, že  lepší 
studenti mají  jako první volbu  jiné školy‐ s odkazem na provedené ankety) vyplynul 
závěr, že zpřísnění náročnosti přijetí není správná cesta. 

Následně byla otevřena diskuze k tomuto bodu.  
Byly podrobněji diskutovány některé údaje z anket a statistik. 
Formální připomínky k dokumentům budou předány děkanovi prostřednictvím předsedy AS 
FCH. 
 
Další připomínky ani podněty nebyly vzneseny; uvedené návrhy  tří směrnic pro přijímací 
řízení v akademickém roce 2019/2020 byly projednány. 
  
AD 6)  
Předseda AS FCH VUT v Brně otevřel diskuzi a předal slovo děkanovi fakulty. 
Děkan fakulty, prof. Weiter 

 Informoval  o  třech  nezávislých  rekonstrukcích,  které  v současné  době  probíhají  na 
fakultě:  

o Rekonstrukce venkovního osvětlení ‐ měla by být ukončena příští týden. 
o Rekonstrukce posluchárny P1 a  laboratoří organické chemie ‐ práce probíhají 

dle harmonogramu. 
o Oprava  rozvodů  elektřiny  v laboratorním  traktu  ‐  v letošním  roce  se  bude 

týkat především 1. NP a jednoho rozvaděče v laboratorním traktu. Tato stavba 
musí být ukončena k 31. 8. 2018. 

 Připravuje  se  i  výměna  orientačního  systému  a  přečíslování místností  a  označení 
objektů. 
 

Doc. Diviš 

 Komora  akademických  pracovníků  AS  FCH  VUT  v Brně  obdržela  dopis  prof.  Pekaře 
k výuce  matematiky.  Bude  svoláno  jednání  KAP,  na  němž  bude  problematika 
projednána a následně připravena odpověď.  
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Další  příspěvky  do  diskuze  nebyly;  předseda  AS  FCH  tedy  oznámil  termín  následujícího 
zasedání AS FCH: 26. června 2018 v 11:00 hodin. 
Závěrem předseda AS FCH VUT v Brně poděkoval všem za účast.  
 
Brno, 20. 6. 2018           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 

 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
     
 
 

..………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


